
 

 

 
Malmö stad 
Miljönämnden 

 Protokollsutdrag 
 
 
 
Sammanträdestid 2023-11-14 kl 13:01-15:30 

Plats Miljöförvaltningen 

Utses att justera Helena Grahn 

Justeringen 2023-11-27  

Protokollet omfattar §186 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Underskrifter Sekreterare 
  Douglas Truedsson 
 

 
Ordförande 

 

 
 
Sofia Hedén 

 
 
 
 

 
         Justerande 

 
 
Helena Grahn 

 
 
 

 
 

1



 

 

Beslutande ledamöter 
Sofia Hedén (S) (Ordförande) 
Eva Christina Bertz (L) (Vice ordförande) 
Helena Grahn (M) (Andre vice ordförande) 
Gert Åke Troells Jakobsson (S) 
Hanna Henningsworth (S) 
Jesper Olsson (MP) 
Amanda Traneborn (M) 
Jenny Bengtsson (SD) 
Tobias Petersson (V) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Kim Lundeborg (S) 
Stefan Pettersson (L) 
Madeleine Wahlund (MP) 
Torsten Viktor Gunnarson (M) 
Henric Lindau (SD) 
Gunilla Ryd (V) 
 
Övriga närvarande 
Rebecka Persson (miljödirektör) 
Ola Gustafsson (avdelningschef) 
Sofie Holmkvist (avdelningschef) 
Arvid Nordland (avdelningschef) 
Anna Colliander (HR-chef) 
Malin Sandström (kommunikationschef) 
Håkan Nilsson (ekonomichef) 
Douglas Truedsson (nämndsekreterare) 
Rasmus Fredriksson (personalföreträdare SACO) 
Karolina Allu (utredare) 
Cecilia Lyddby Lennartsson (miljöinspektör) 
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§ 186 Remiss från kommunstyrelsen om slutrapport från 

Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart Malmö, MN-
2023-7521 

MNN-2023-153 
 
Sammanfattning 
Den av kommunstyrelsen tillsatta Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart 
Malmö har lämnat sin slutrapport. I rapporten lämnar kommissionen åtgärdsförslag för hur 
Malmö stad kan bidra till ökad inkluderande och hållbar tillväxt. 
 
Miljöförvaltningen anser att rapporten belyser en del av de utmaningar som Malmö stad 
står inför och att det finns mycket i rapporten som kommunen kan arbeta vidare med. Att 
utveckla enkla och lättillgängliga processer för företag i kontakten med kommunen samt att 
öka Malmö stads utvärderingskompetens och öka omfattningen av funktionsupphandlingar 
i Malmö stad är exempel på åtgärdsförslag som miljöförvaltningen ser positivt 
på.Miljöförvaltningen hade gärna sett ett tydligare ekologiskt perspektiv och fler förslag 
som syftar till att skapa grön tillväxt. Förvaltningen hade också velat se någon form av 
effektberäkning av de åtgärder som föreslås. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande med tillägget av Jesper 
Olssons tilläggsyrkande. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson meddelar att han avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga § 
186. 
   

Yrkanden 
Jesper Olsson (MP) yrkar att följande stycke läggs till i miljönämndens yttrande direkt efter 
sammanfattningen: 
Avsaknad av ekologiskt perspektiv och dess ekonomiska potential   
Miljönämnden hade velat se ett tydligare ekologiskt perspektiv och fler förslag som syftar 
till att utveckla näringsliv och den lokala ekonomin för att möjliggöra Malmös gröna 
omställning. Miljönämnden ser utvecklingen av Malmös ekonomi, företagande och 
innovation som central för möjligheterna att nå miljömålen där bland annat omställningen 
till en cirkulär ekonomi har en stor potential att minska resursanvändningen och därmed 
begränsa klimat-och miljöpåverkan samtidigt som nya arbetstillfällen skapas. För att Malmö 
ska kunna växa klimatsmart och leda den gröna omställningen är det viktigt med 
säkerställandet av ett leveranssäkert energisystem samt rimliga och förutsägbara 
energipriser för grön energi i södra Sverige. Det är därför av vikt att Malmö stad arbetar 
vidare med dessa frågor ur ett lokalt, regionalt, nationellt och internationellt perspektiv. 
 
Sofia Hedén (S) yrkar bifall till Jesper Olssons tilläggsyrkande. 
 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar att den sista meningen i Jesper Olssons yrkande tas bort. 
 
Tobias Petersson (V) yrkar avslag på miljönämndens förslag till yttrande. 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att förslaget med Jesper Olssons tilläggsyrkande blir det nya 
huvudförslaget. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att miljönämnden 
beslutar enligt det nya huvudförslaget. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2023-11-14 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2023-11-14 
• Slutrapport Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart 

Malmö(3261353) 
• Beslut KS 230607 § 173 med särskilt yttrande (SD) 
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Vänsterpartiet

Reservation

Remiss från kommunstyrelsen om slutrapport från Tillväxtkommissionen för ett 

inkluderande och hållbart Malmö, MN-2023-7521

Vi instämmer i mycket av MF:s förslag till svar, särskilt detta att det behövs ett 
tydligare ekologiskt perspektiv och även effektberäkningar av de åtgärder som 
föreslås. Men vi röstade avslag på MN förslag till beslut då vi anser att att 
kommissionens rapport har ett antal brister som vi vill understryka ytterligare.
Tillväxtkommissionens uppdrag skulle bygga vidare på det som Malmökommissionen 
kommit fram till då den fokuserade mest på social och ekonomisk hållbarhet. Detta 
uppmärksammades i den utvärdering av dess arbete, som gjordes för ett par år 
sedan, och den lyfte vikten av att betona Agenda 2030 för att få in ett aktuellt 
hållbarhetsperspektiv i arbetet. Detta tycker vi är högsta prioritet för att uppnå en 
tydligare koppling till stadens klimat och miljömål. Det är omställning och inte tillväxt 
som borde vara fokus i stadens arbete, dvs stadens ska inte fortsätta främja linjär 
produktion utan bidra till ökad cirkulär produktion.

Vi hade velat ha en Omställningskommission, något som vi tidigare yrkat på och att 
åtminstone en av de 14 kommissionärerna skulle haft en tydlig klimat- och miljöprofil. 
Det var vår mening att endast på så sätt hade hållbarhetsperspektivet kunnat bli en 
del i rapporten.

I intervjun som gjordes när rapporten lanserades lyfte ordföranden för 
Tillväxtkommissionen vikten av att förenkla för företagandet, något som enligt honom 
måste prioriteras, staden måste underlätta för soloföretagare, via t.ex. 
schablonbeskattning. Detta skulle göra det lättare att starta företag och även främja 
gig-ekonomin! Men vi kan inte satsa på vilka företag som helst, inte de som kräver 
stor yta men skapar få jobb. Vi måste satsa på företag som har schyssta villkor och 
grön omställning som fokus.

Vilka är det då vill vi inkludera, de som redan bor i staden eller nya invånare som 
staden vill locka hit genom att underlätta företagandet? Vi vill att staden investerar i 
de redan utsatta, människor och områden, dvs. satsar på att minska arbetslösheten i 
första hand och har tydligt sikte på social och ekologisk hållbarhet, på grön 
omställning. En levande och inkluderande stad är så mycket mer än bara produktion 
och konsumtion.

Malmö 14-11-2023
Tobias Petersson, ledamot, Vänsterpartiet

Med instämmande av
Gunilla Ryd, ersättare Vänsterpartiet
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